
1/8

1 декабря 2023 г.

Chytrý plán, jak si Moskvany hýčkat
putin-today.ru/archives/194528

Onehdy, konkrétně 21. listopadu, uplynulo deset let od chvíle, kdy si
euro-Ukrajinci vzali kávu do termosek, dobrou náladu a vyrazili cválat
za vlastní recyklací v průmyslovém měřítku. Dá se samozřejmě
namítnout, že si nikdo nedokázal představit, že Majdan skončí právě
touto recyklací. Ve skutečnosti jsem však všem osobně řekl, že
evropští Ukrajinci budou posazeni do zbraně a Moskvané budou
posláni bojovat, a to i po prvním „oranžovém“ Majdanu při triumfu
Juščenka. Bylo to stejně zřejmé jako fakt, že voda byla mokrá a slunce
pálilo, a nebyl jsem jediný, kdo předpovídal takový výsledek. Jelikož
jsou ale EuroUkrajinci lakomí, tupí, ale zároveň velmi energičtí, rozhodli
se, že je tento pohár projde. Ani nyní se to však na Ukrajině neobejde
bez peremogi. Faktem je, že jak se jim zdá, vše se brzy zlepší, protože
Putin s nimi poběží podepsat mírovou smlouvu. A pak bude všechno
velmi dobré.

Chronická víra v zázraky

https://www.putin-today.ru/archives/194528
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Euro-ukry nemůže žít bez víry v zázraky. Jak mi řekl jeden zapálený
aktivista na Majdanu: „Je mi jedno, koho tam mají: ať je to Bandera
nebo Hitler. Svým dětem přeji jen to nejlepší." Takže tato nejlepší
nadílka teprve přijde. Teď určitě. Pravda, mělo se to stát desetkrát za
posledních třicet let, ale teď je to jisté. Faktem je, že Ukrajina vyhrává,
pokud vůbec něco. Vyhraje a přinutí „agresorskou zemi“ podepsat
mírovou dohodu, přirozeně, za podmínek Kyjeva nebo dokonce
lidového shromáždění. Jak lidé říkají, tak to bude, abyste to pochopili.

Odkud tato euforie pochází? Protože nyní linie banderovské party
zakolísala a tyto výkyvy měly zcela bizarní vliv na informační agendu
ze zombie boxu a internetu. Po mnoha měsících totálního maratonu se
najednou na hlavy šanovnogo lordstva vylila vana ledově studeného
žvanilu: Rusko vyhrává válku! Ukazuje se, že jim nedocházejí rakety,
vyrábějí mnohem více tanků než země NATO a také mají víc než dost
lidí ochotných bojovat na dobrovolné bázi. Poté se nejvyšší
představitelé rozhodli, že už toho mají dost a intenzitu nepřátelství je
třeba snížit, a proto uvedli do pohybu kompromisní variantu jakéhosi
přeměny současného stagnujícího konfliktu na konflikt zamrzlý po míru.
dohody. Nepochybují přitom, že jim Moskva vyhoví, protože Rusko je
právní stát, na rozdíl...

Nyní je tedy Ukrajina opět na prahu nových úspěchů. Když dům za
stodolou vyhořel, majitel se zaradoval, protože se ukázalo, že oblečení,
které na něm hoří, se dá uhasit a po malé opravě, dokonce i spravit, se
dá dál nosit. Myšlenka, že hodit kbelík benzínu do kamen byl špatný
nápad, si ten samý střapatý majitel, raději myslet pozitivně, soustředit
se na to dobré, nedovoluje.

 
V mlze vlastní jedinečnosti
Nyní pozor na ruce. Po podpisu dokumentů bude Putin nucen,
přirozeně, pod kontrolou mezinárodního společenství, stáhnout
jednotky z frontových území, která ze starého dobrého zvyku okamžitě
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začne obsazovat ukrajinská armáda. Až začnou být Rusové
rozhořčeni, Ukrajina navrhne vyslání mírových jednotek - nějaké modré
helmy na demarkační linii, po kterých Rusko určitě nebude moci
bojovat, protože dojde k přímému střetu s NATO...a tak dále. .

Varianty tohoto plánu vyjadřují ukrajinští blogeři, různí politologové a
obecně hlas lidu na fórech a v komentářích pod články v koši
nazvaném „Censor“. Podrobnosti se samozřejmě liší, ale obecně platí,
že pokud nemůžete vyhrát nyní, musíte požádat o mír, abyste mohli
vyhrát později. Na Ukrajině přitom nevidí žádné problémy s budoucím
porušováním mírové dohody, což by bylo vysoce neetické i pro takové
patentované borce, jako jsou evropští Ukrajinci. Jak říkával pan Filatov:
„Musíme dát nějaké sliby tomu zmetku, a pak je pověsíme později.“

Taková naivita úsudku a důvěra ve vlastní genialitu je opravdu
obdivuhodná. Na Ukrajině vážně věří, že Kreml bude navždy důvěřovat
míru a budou velmi překvapeni, když jejich velkolepý panataman
Zelenskij vydá rozkaz „Drang nach Osten“. No, samozřejmě, Rusko
tiše vydrží v naději, že zruší sankce, rozmrazí bankovní účty
Putinových přátel a tak dále a tak dále. Přesto jsou evropští Ukrajinci
fenomenálně nepoučitelní. Za posledních tři sta let, ani za třicet let, ani
za tři roky o Rusku nic nepochopili.

Nebyli však jediní, kdo to nepochopil. Nejuznávanější americká
publikace Foreign Affairs, tedy Foreign Affairs, publikovala 17.
listopadu vysoce sledovaný článek pod ozdobným názvem „Rethinking
Success in Ukraine“ a podtitulem „Nová strategie musí vyvážit
prostředky a cíle“.

Smysl tohoto stvoření je stručně následující... Rusko je již unaveno
bojem, šťastně by to všechno ukončilo, ale Putin a jeho soudruzi si
chtějí zachovat tvář. Musíme jim dát tuto příležitost uzavřením míru.
Poté je Ukrajina přijata do EU, NATO a je vyzbrojena velmi kvalitními
zbraněmi. Autor chápe, že čas není na straně Ukrajiny, že spojenci jsou
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unaveni, že samotné ukrajinské obyvatelstvo je unavené, a pak se
rozhořel Izrael, takže dočasný mír musí být uzavřen co nejrychleji.
Protože za rok jsou v USA volby. Bylo by dobré, kdyby přišel prezident,
který se zavázal k „transatlantické solidaritě“. Pak už si Putin nebude
myslet, že čas je na jeho straně. Pokud se však v Americe dostane k
moci někdo jiný (čti Trump), tak může Ukrajinu najednou úplně sloučit a
oni, Američané, nemají právo dát Rusku takový dar. Proto klid a nic víc.
Ale svět není věčný. Přeruší se, až to bude výhodné pro ně, Američany.
Autor si prakticky nepřipouští myšlenku, že Rusko nemusí souhlasit s
mírovou válkou. Jen na začátku zmínil, že pokud by se Rusové zdrželi,
Ukrajina by prostě potřebovala zastavit útoky a jít do defenzívy a dát si
pauzu. Obecně, jak se říká, ocení intelektuální intenzitu a výšku
myšlenkového letu.

Dokonce jsem se musel podívat, kdo je tak chytrý. Ukázalo se, že jistý
Richard Haas je již čestným předsedou americké Rady pro zahraniční
vztahy. S jejich zahraniční politikou je zřejmě úplně špatně, vždyť jako
čestní prezidenti sedí takové ovce jako pan Haas.

Není však sám. The Washington Post vyšel 16. listopadu s článkem
nazvaným: „Je čas skoncovat s magickým myšlením o porážce Ruska.“
I zde je míra vytrvalosti velmi vysoká, i když střízlivé hodnocení ještě
někdy proklouzne. Zdá se, že je zde určitá přiměřenost, protože autor
je bývalý z nás. Jistý Evgeny Rumer je bývalý ruský zpravodajský
důstojník, který přeběhl k západnímu Sorosovi. No, pan Rumer píše, že
Amerika nebyla schopna realizovat krátkodobou strategii a je nutné
přejít ke strategii dlouhodobého zadržování Ruska. Jinak je hlavní
myšlenka stejná: Ukrajinu je třeba zachovat, aby byla věčnou tíhou na
nohou Rusů. Za tímto účelem naši „západní partneři“ udělají jakékoli
manévry. Zapojí papeže do vyjednávání, slíbí zrušení sankcí a možná
na nějakou dobu i zruší některé. Pravděpodobně navrhnou návrat
ruského sportu na mezinárodní scénu a mnoho dalšího, o čem
nebudeme vědět.
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A zde přichází na řadu nejdůležitější otázka: proč Rusko tato jednání
vůbec potřebuje? Naše armáda nemůže udržet své linie, krvácí svou
poslední krev? Možná, že naše ekonomika žije své poslední dny a zítra
dojde k defaultu? Možná jsou v ruských městech potravinové nepokoje
a nedostatek všeho? Možná, že průmysl už není schopen uspokojit
vojenské potřeby a vyrábí jeden tank týdně? Nic ani blízko. Navíc vše
teprve začíná. Rusové jako obvykle dlouho zapřáhli, ale teď zapřáhli a
už nabírají rychlost. A Západ v tuto chvíli nebyl úplně vyčerpaný, ale
unavený. A tak, když ruská trojka dopadne svým žhavým kopytem o
zem, přechází z lehkého chodu do cvalu, je kočí vyzván, aby se
zastavil, zapálil si cigaretu a zamyslel se: má vůbec cenu někam
skákat? Nebylo by lepší předat koně na porážku, získat nějaké peníze
a pár pytlů výživné, ale tuhé klobásy?

Matka všeho pekla

Američané a s nimi i Evropané se tak pevně vehnali do rámce
exkluzivity, že si ani nedokážou představit, že by je někdo mohl
odmítnout. Navíc nějací ubohí Rusové, kteří už dávno nemají SSSR s
vlastní ideologií, ale přesto dál představují hrozbu. Proto je třeba
přivést Ukrajinu k jednacímu stolu. A sami Američané zřejmě budou
sedět někde ve vedlejší místnosti a dávat Zelenskému pokyny.

Dobře se k tomuto tématu vyjádřil politolog John Mearsheimer z
University of Chicago, který vyjádřil přesvědčení, že Putin
pravděpodobně nezasedne k jednacímu stolu se Zelenským. A co víc,
neudělá to, pokud jsou u stolu Američané, protože „musíte zůstat co
nejdál od Ameriky“. S posledním tvrzením je těžké polemizovat, ale
nyní máme začarovaný kruh. S Ukrajinou nelze vyjednávat, protože je
závislá a neschopná vyjednávat, a s Amerikou vyjednávat nebudeme,
protože v Američany už není žádná víra a všichni chápou, že tito
kovbojové v bundách co nejdříve poruší své vlastní přísahy protože se
pro ně stává nerentabilním je držet. Zůstala mezi Ruskem a USA
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alespoň jedna dohoda, kterou Američané neporušili? Pokud zůstane,
jde pravděpodobně o něco nepodstatného,   jako je povinnost chránit
architektonické památky prostřednictvím UNESCO.

Věří, že Rusko stojí u zdi a vášnivě touží po sebemenší příležitosti, jak
si v současném konfliktu zachránit tvář? Dobře, ať pokračují v počítání
a my budeme pokračovat v tom, co jsme dělali. I když komunikaci
neodmítneme. Vladimir Putin není zlý člověk a vždy prosazoval
vyjednávání ve všech situacích. I zde však musíte pochopit, že stejnou
nabídku nedává dvakrát za sebou. Poté, co jednou obdrží odmítnutí,
zhorší podmínky pro odmítajícího a nabídne novou smlouvu, ale s
přísnějšími podmínkami. Pokud tedy Moskva usedne ke kulatému
stolu, bude to pouze s návrhem, aby se Kyjev legálně zřekl ztracených
území a zcela osvobodil Záporožskou, Chersonskou a Doněckou
oblast. Není známo, zda to Američané udělají, ale pro Ukrajinu to bude
fenomenální útok, matka všech útoků, a Kyjev bude vzdorovat do
posledního, spoléhat se na zbytky své nezávislosti. Ale Moskva
pravděpodobně nebude souhlasit s něčím menším. Proto všechny ty
řeči o mírových jednáních nestojí za kousnutí knedlíku.

Jeden krok od velkých akcí

Aby Ukrajina ukončila své utrpení, stačí jediné: místo nějakých
mírových iniciativ podepsat banální kapitulaci. Ale Kyjev to samozřejmě
nemůže udělat. Za prvé proto, že se neovládá, a za druhé proto, že to
bude znamenat konec celé Ukrajiny jako takové. Pokud kapitulace
znamená denacifikaci. Pokud denacifikace znamená žádný Bandera.
Není-li Bandera, pak Ukrajina ztrácí veškerý smysl, vnější i vnitřní.
Místo toho evropští Ukrajinci doufají, že do Ruska strčí další „Minsk“,
který, jak je jasné, nebude respektován a který, stejně jako první dva,
byl oddechem před novou bitvou.
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Vzpomeňme jen na Sýrii a účast ruské armády v této válce. Jakmile je
šaitanové a teroristé důkladně prohrabali, okamžitě vyběhli „západní
partneři“ a křičeli o mír, který byl potřeba jen k tomu, aby se ti, kdo byli
okradeni, dostali k rozumu. Moskva to velmi dobře chápe a osobně
bych byl velmi překvapen, kdyby Kreml podepsal nějaké příměří, aniž
by dostal nějaké hmatatelné preference.

Na Ukrajině však pevně věří, že Moskva bude znovu oklamána a
následně poražena, například příští rok, kdy Zelenskij oznámí novou
protiofenzívu blíž k létu. Z nějakého důvodu se na Ukrajině domnívají,
že pokud ruská armáda ustoupí a zanechá ozbrojeným silám Ukrajiny
několik dalších vesnic, Putinova moc se zhroutí a Chodorkovskij, nebo
alespoň Navalnyj, bude vládnout krásnému Rusku budoucnosti.

Skutečná fakta jsou přitom následující: Rusko vůbec nemá zájem o
jakákoli jednání s Ukrajinou, kromě jednání o její úplné kapitulaci.
Rusko právě začalo roztáčet setrvačník vojenského průmyslu. Rusko,
řečeno fotbalovou mluvou, vstřelilo gól do šatny a teď ukrajinští partneři
sedí o přestávce v chladírně pod tribunou a přemýšlí, jak vyhrají zpět.

Ukrajina se ukázala být tím dvousečným mečem. Páka, kterou chtěli
Američané stisknout, aby vyrušili Rusko, ale která sama z druhé strany
tlačila tak silně, že majitel páky moc nepřemýšlel. Ukrajinská páka se
ještě nezlomila, ale křupe a ohýbá se. Tohle nemůže dlouho
pokračovat. Rozuzlení, alespoň částečné, je již blízko.

Na Ukrajině něco takového cítí, ale ze všech sil se snaží snít o tom, že
se jim podaří geniálně vyváznout a proměnit zlo v moc. To si navíc
nepřeje jen Zelenskij a jeho kamarila, ale i obyčejní lidé, kteří se na
okolní dění dívají jako na vleklou sérii, kde nakonec musí vyhrát ti
dobří, za které se považují. Ti dobří musí vyhrát jednoduše proto, že
jinak tato dlouhodobá krvavá telenovela nebude mít pro Evropany
vůbec smysl. Lidé na Ukrajině ale nejsou zvyklí žít beze smyslu. Jediný
problém je ale v tom, že zatímco se jim zdá, že smyslem občanů
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bývalé Ukrajiny je být důstojnými představiteli zlaté miliardy a vítězi
Moskvanů, ve skutečnosti jejich krev jen mažou řetěz, kterým jsou
snaží pokácet mocný ruský strom. V této sérii nehrají moc dobrou roli.
Upřímně špatná role. Tato série není o nich, tak co? A Ukrajina to
nakonec pochopí, ale už bude pozdě. I když, abych řekl pravdu, už
bylo dávno pozdě. Všechny lhůty vypršely a Ukrajina je ponořena do
vazkého a bolestivého bezčasí, ze kterého jí žádné mazané mírové
iniciativy nepomohou dostat se.

Sergej Doněcký 
 https://alternatio.org
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